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Zápis z řádného zasedání AS FaVU ze dne 13. 10. 2021 
Středa 13. 10. 2021, 8.00 h., hybridní forma, odkaz: https://bit.ly/3kf800A 
 
Přítomni: Karel Bařina, Tomáš Hrůza, Jana Kořínková, Barbora Lungová, Jakub Polách, Marie Štindlová, 

Vojtěch Vaněk, Martin Mazanec, Tadeáš Polák, Martin Žák; 

Omluveni: Natálie Sodomková; 

Hosté: Filip Cenek, Jan Zálešák. 

 

              
Program zasedání:  

1. Schválení programu jednání dne 13. 10. 2021, Karel Bařina;  

2. Schválení zápisu z jednání AS FaVU ze dne 21. 9. 2021, Karel Bařina;  

3. Informace vedení fakulty, Filip Cenek;  

4. Projednání a schválení Výroční zprávy o činnosti FaVU VUT v roce 2020, Filip Cenek;  

5. Projednání Zprávy o hodnocení výuky v bakalářském a magisterském studijním programu na FaVU 

VUT v letním semestru akademického roku 2020/2021, Filip Cenek;  

6. Různé;  

7. Schválení termínu příštího řádného zasedání AS FaVU, Karel Bařina. 

 

1. Schválení programu jednání dne 13. 10. 2021, K. Bařina; 
Z důvodu omluvené nepřítomnosti F. Cenka a J. Zálešáka na začátku jednání budou předložené body jednání 

projednány v následujícím pořadí: 

1. Schválení programu jednání dne 13. 10. 2021, Karel Bařina; 

2. Schválení zápisu z jednání AS FaVU ze dne 21. 9. 2021, Karel Bařina; 

3. Různé;  

4. Projednání a schválení Výroční zprávy o činnosti FaVU VUT v roce 2020, Filip Cenek; 

5. Projednání Zprávy o hodnocení výuky v bakalářském a magisterském studijním programu na FaVU 

VUT v letním semestru akademického roku 2020/2021, Filip Cenek; 

6. Informace vedení fakulty, Filip Cenek, Jan Zálešák; 

7. Schválení termínu příštího řádného zasedání AS FaVU, Karel Bařina. 

 

Nepřítomni M. Mazanec a T. Polák. 

Usnesení: AS FaVU souhlasí s programem zasedání AS FaVU dne 13. 10. 2021 ve znění změny pořadí 

projednávaných bodů dle seznamu v bodu 1. 

Hlasování: pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomni: 2, omluven: 1. Usnesení schváleno. 
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2. Schválení zápisu z jednání AS FaVU ze dne 21. 9. 2021, K. Bařina; 
K. Bařina neobdržel v písemné formě před zasedáním AS FaVU žádné připomínky k předloženému zápisu. 

Na zasedání AS FaVU nebyly na výzvu předsedy AS předloženy žádné připomínky.  

 

Nepřítomni M. Mazanec a T. Polák. 

Usnesení: AS FaVU schvaluje zápis ze dne 21. 9. 2021 v předloženém znění beze změn. 

Hlasování: pro: 8, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomni: 2, omluven: 1. Usnesení schváleno. 
 

3. Různé;  
3.1 Cargo kolo, K. Bařina – připomínkuje dlouhodobě neřešenou poruchu kola – nyní je kolo funkční; jeho 

umístění; systém výpůjček pro studenty. Na začátku projednávání bodu se do jednání dostavil F. Cenek, který 

upřesnil, že se u kola objevily zatím dvě poruchy, které jsou řešeny průběžně v rámci záruky s dodavatelem 

kola. Kolo je již několik měsíců zahrnuto do výpůjčního systému FaVU, výpůjčky se realizují jak studenty, tak 

pedagogy školy, jedinou otázkou zůstává, kde má být kolo skladováno – v současnosti je v budově U4 na 

chodbě před Vegýnou. 

 

Do jednání se připojil on-line T. Polák. 

 

3.2 Inventury, K. Bařina – jako člen inventarizační komise upozornil K. Bařina na správný způsob likvidace 

majetku fakulty. Porouchaný, neopravitelný majetek musí být posouzen odborníkem, v případě nemožnosti 

opravy je vystaven servisní zápis, na jehož základě je majetek vyřazen z majetku fakulty. Z důvodu špatného 

hospodaření se svěřeným majetkem některými ateliéry, žádá K. Bařina vedení fakulty o zveřejnění uvedené 

informace na webových stránkách fakulty. Dále žádá o změnu praxe v přistavování kontejnerů na odpad.  

 

V průběhu projednání bodu se on-line připojil M. Mazanec. 

 
Senátoři J. Kořínková, B. Lungová a V. Vaněk žádají vedení fakulty o uspořádání školení o správě a vyřazování 

majetku, např. na poradě pedagogů, termín červen příslušného kalendářního roku. Senátor T. Hrůza žádá 

o projednání problematiky v Ekonomické komisi AS FaVU; do rozesílaných informací o přistavení kontejnerů 

žádá vložení zprávy o likvidaci majetku před započetím inventarizace. F. Cenek poznamenal, že kontejnery jsou 

přistavovány na vyžádání samotných pedagogů ateliérů a zaměstnanců kabinetů, zpravidla na začátku a konci 

semestru, kdy je potřeba – i z důvodu zprůchodnění chodeb z bezpečnostních důvodů – ekologicky zlikvidovat 

odpad. Na webových stránkách fakulty, v sekci ekonomického oddělení, jsou přístupné informace o převodech 

či vyřazení majetku. Nakládat s majetkem fakulty, resp. VUT, je nutné v souladu s příslušnou směrnicí rektora 

univerzity. Děkan souhlasí, aby – podobně jako v ostatních oblastech, které postupně s tajemnicí řeší – byla 

vypracována metodika, resp. zjednodušené, přehledné znázornění správného zacházení s majetkem a způsobu 
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jeho vyřazování z evidence. Dále je dle děkana možné zvážit zapracování termínů inventur – které by si měla 

zvolit s ročním předstihem přímo inventarizační komise a poté se jich sama závazně držet – přímo do 

harmonogramu akad. roku, který je zveřejněn na stránkách fakulty. Harmonogram akad. r. však má primárně 

sloužit ke zpřehlednění dat souvisejících s výukou a studiem a je dle děkana k diskuzi, zda v něm zmiňovat 

problematiku technickohospodářského charakteru. Děkan se také domnívá, že je v pravomoci inventarizační 

a likvidační komise fakulty si osvětu a podmínky provádění vyřazování majetku nastavit k vlastní spokojenosti, 

pokud informace nejsou dostatečně komunikovány děkanátem, v tomto případě vedoucí ekonomického 

oddělení, která zaměstnance v otázce inventur informuje každoročně v měsíčním předstihu mailem. Děkan 

přislíbil K. Bařinovi udělat průzkum na jiných fakultách, jakým způsobem si (nad rámec směrnice rektora) 

stanovují pravidla a zveřejňují postupy nakládání s majetkem. 

 

Usnesení: AS FaVU doporučuje vedení fakulty uspořádat na poradě pedagogů krátké proškolení zaměstnanců 

o vyřazování majetku a do harmonogramu akad. roku včlenit časové rozmezí pro vyřazování majetku z účetní 

evidence. 

Hlasování: pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomni: 0, omluven: 1. Usnesení schváleno. 
 

 

3.3   Doplnění MgA. Tomáše Hrůzy do Ekonomické komise AS FaVU, MgA. Hrůza, člen AS FaVU, který je 

současně členem Ekonomické komise AS VUT, žádá o doplnění do Ekonomické komise AS FaVU.  

Usnesení: AS FaVU souhlasí s doplněním MgA. Tomáše Hrůzy do Ekonomické komise AS FaVU. 

Hlasování: pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomni: 0, omluven: 1. Usnesení schváleno. 
 

 

4. Projednání a schválení Výroční zprávy o činnosti FaVU VUT v roce 2020, F. Cenek  
Děkan představil VZoČ FaVU za rok 2020 ve verzi doplněné o informace k Mezinárodnímu evaluačnímu 

panelu, kterou akademické obci nasdílel na senátní sharepoint. Ke zprávě zazněly tyto připomínky: 

o  B. Lungová: tabulka spolupracujících zahraničních škol – typografická chyba, nejsou uvedeny celé názvy; 

o  B. Lungová: letní školy – žádost o doplnění počtu zúčastněných studentů/studentek; 

o  J. Kořínková: v celém dokumentu sjednotit (dle OP) jméno PhDr. Chamonikolasové, která na některých 

místech figuruje jako PhDr. Chamonikola. V diskuzi děkan zdůvodnil uvádění podoby jména bez koncovky  

„ová“, děkan upřednostňuje užívání podoby jména, kterou preferuje samotný zaměstnanec nebo studující; 

zmínil také probíhající jednání s CVIS ohledně genderově neutrálního StudISu a jeho úpravám v oslovování 

osob právě s ohledem na jimi žitou identitu a nikoli s ohledem na strojové údaje (např. RČ v OP); 

o  J. Kořínková: zvané přednášky zahraniční, odstavec 6.2.4 – duplicitně uvedeno jméno jedné z osob; 

 

Děkan před zveřejněním zprávy přislíbil zapracování připomínek. 
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Další diskuze: 

M. Mazanec: za AVI nenahlásili do výroční zprávy zahraniční hosty. J. Kořínková zmínila, že podrobný podklad 

o spolupráci se zahraničím fakultě a univerzitě pomáhá při přípravě strategických dokumentů. F. Cenek uvedl, 

že na přípravě výroční zprávy o činnosti pracuje více osob, zejm. proděkani, M. Šimková, kompletuje 

J. di Lenardo, děkan upravuje zprávu do finální podoby. Sekretariátem děkana byli opakovaně osloveni všichni 

akademičtí pracovníci se žádostí o poskytnutí podkladů pro výroční zprávu. Inominátní smlouvy (zahraničních 

hostů) zpracovává zahraniční oddělení dle metodiky, kterou vypracovala tajemnice fakulty. Pokud nejsou 

informace dostupné z uvedených dvou zdrojů, zahraniční návštěvy nemohou být do výroční zprávy zařazeny 

(zpracovatelé o nich nevědí). Děkan uvedl, že forma zpracování výročních zpráv o činnosti je trochu odlišná od 

zpráv jiných fakult a součástí, kdy jsou zprávy pojaty spíše reprezentativně (výběr „highlightů“). Na základě 

projednání s akademickým senátem v minulých dvou letech se přiklání ke zpracování výročních zpráv formou 

„kronik“, které obsahují větší množství nehierarchizovaných údajů, tabulek, čísel atp. Výroční zprávy jsou 

využívány jako podklad pro zpracování dalších dokumentů. Pokud by fakulta seznala, že potřebuje 

reprezentativní publikaci reflektující její stav a činnost v daném roce, doporučuje formu tzv. ročenky. Dále byly 

diskutovány (J. Kořínková, F. Cenek) zkušenosti s informacemi uvedenými ve výročních zprávách i jejich 

dostupností na portálu fakulty a jejich reflexe v rámci mezinárodních evaluací, které na FaVU v posledních 

letech proběhly. 

 

Jednání opustil T. Polák. 

 

Usnesení: AS FaVU schvaluje Výroční zprávu o činnosti FaVU VUT za rok 2020 se zapracováním 

diskutovaných připomínek. 

Hlasování: pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomen: 1, omluven: 1. Usnesení schváleno. 
 
 
5. Projednání Zprávy o hodnocení výuky v bakalářském a magisterském studijním programu na FaVU 
VUT v letním semestru akademického roku 2020/2021, F. Cenek  
Děkan seznámil senát s dokumentem, příl. č. 2 zápisu, který každoročně vzniká na základě Směrnice rektora 

č. 73/2017 – Pravidla pro hodnocení vzdělávací činnosti studenty, absolventy VUT a zaměstnavateli, a je 

povinně zveřejňován ve veřejné části internetových stránek fakulty: https://www.favu.vut.cz/fakulta/hodnoceni-

kvality. Podmínce zveřejnění výsledků studentského hodnocení výuky, jak je stanovena předpisy, vyhovělo 

10 předmětů. Výsledky ankety byly akademické obci zveřejněny 8. 9. 2021 v intranetu fakulty a v neveřejné 

části webových stránek fakulty v sekci Hodnocení kvality. Pedagogové byli s výsledky hodnocení ankety 

seznámeni na poradě pedagogů dne 6. 10. 2021. Děkanem a senátem byly v tomto bodě diskutovány zejm. 

nedostatky IS VUT v porovnání s IS MUNI. Dále se diskutovala (ne)možnost touto anketou reflektovat předmět 

Oborový ateliér z důvodu podmínky zachovat anonymitu hodnotících. Děkan zmínil, že na např. AVU se 

s potřebou reflektovat ateliérovou výuku vypořádali tak, že hodnotí nikoli předměty, ale přímo vyučující. Senát 

https://www.favu.vut.cz/fakulta/hodnoceni-kvality
https://www.favu.vut.cz/fakulta/hodnoceni-kvality
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projednal zprávu se závěrem, že se k problematice hodnocení ateliérové výuky a samotnému nastavení 

procesu hodnocení bude vracet i s ohledem na blížící se reakreditace studijních programů a iniciativě vedení 

fakulty vytvořit pracovní skupinu, zabývající se reflexí hodnocení klauzur a státních závěrečných zkoušek, jak 

bylo probíráno na poradě pedagogů dne 6. 10. 2021. 

 

V průběhu projednávání bodu odešla z jednání J. Kořínková. 

 
AS FaVU projednal Zprávu o hodnocení výuky v bakalářském a magisterském studijním programu na FaVU 

VUT v letním semestru akademického roku 2020/2021. 

 
 
6. Informace vedení fakulty, F. Cenek, J. Zálešák 
6.1 Nominace člena/členky FaVU do Etické komise VUT, F. Cenek požádal e-mailem dne 11. 10. 2021 

senát o vytipování vhodného kandidáta/kandidátky z FaVU. Členství v Etické komisi VUT není nárokové, 

z podaných návrhů fakult vybírá finálně rektor VUT, administrativně zpracovává kancléř univerzity. Náplní práce 

komise jsou např. otázky spojené s etikou vědeckých prací, nevhodným chováním akad. pracovníků apod. 

Děkan navrhuje za FaVU nominovat PhDr. Kaliopi Chamonikolu, Ph.D. Další senátem diskutovaná jména: 

Marie Štindlová, Jan Zálešák, Zuzana Kubíková, Ivars Gravlejs. Senát se po diskuzi přiklonil k děkanovu návrhu 

do Etické komise VUT nominovat zaměstnankyni KTDU PhDr. Kaliopi Chamonikolu, Ph.D. 
 
6.2 Genderově neutrální StudIS, děkan seznámil senát s probíhající snahou vyjednat se CVIS VUT na 

základě podnětu několika studujících FaVU – kteří se cítí dotčeni faktem, že je IS VUT oslovuje v mužském 

rodě nebo v lepším případě na základě rodného čísla – zneutrálnění jazyka oslovování informačního systému 

např. formou opisů („Byl jste úspěšně přihlášen“ může být nahrazeno „Přihlášení proběhlo úspěšně“, „Po zápise 

již nelze provádět změny“ místo „Již jste zapsán. Změny nelze provést.“ apod.). Problematika znovu ukázala na 

nemožnost jednoduchého zásahu do (napříč univerzitou kritizovaného stavu) IS VUT, neboť úpravy se dle 

vyjádření CVIS musejí provádět na nespočtu míst přímo ve zdrojovém kódu a nelze odhadnout důsledky i takto 

drobných úprav. 

 

6.3 Akreditace návazného magisterského studijního programu Fine Art and Design v anglickém jazyce,  
J. Zálešák, děkanem navrhovaný garant zamýšleného návazného studijního programu v anglickém jazyce, 

představil věcný záměr studijního programu, tak jak je zpracován v modulu Akreditace v IS VUT a jak byl 

představen na posledním zasedání umělecké rady fakulty. Studijní program bude určen pro samoplátce. 

Akreditační spis zpracovávají s předpokladem dokončení v 11/2021 J. Zálešák, L. Veselá a děkan. J. Zálešák 

seznámil AS FaVU se zpracovanými podklady k akreditaci stud. programu a jeho členěním. Studijní program 

Fine Art and Design, jako návazný magisterský program v oblasti vzdělávání Umění, cílí zejména na 

absolventky*ty bakalářských studijních programů stejného nebo podobného zaměření, ale otevřen je i pro 
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uchazečky*če s ukončeným magisterským, případně doktorským vzděláním. Cílem studijního programu je 

výchova absolventek a absolventů vybavených bohatým spektrem praktických dovedností a teoretických 

znalostí, ale také silnou reflexivitou a kritickým myšlením, schopností vyhledávat nová témata, problémy 

a příležitosti a vztahovat se k nim tvůrčím způsobem. Obsah studia je přizpůsoben hlavnímu cíli, jímž je 

výchova komplexních tvůrčích osobností schopných prosadit se jak v oblasti profesionálního umění a designu, 

tak v oblastech příbuzných. Program počítá s využitím povinně volitelných předmětů, rozdělených do dvou 

skupiny: Theory and Discourse a Workshops and Labs. Některé ze zmíněných detailů programu: 

o Studio Practice – začátkem semestru bude vytvořen studijní plán se stanovením způsobu studia, končí 

zápočtem za splnění individuálního plánu, ukončení klauzurou.  

o Critical Practice – páteřní kurz, forma společných seminářů, zadávání sekvenčních úkolů, práce na úkolech; 

odráží povinné kurzy, které studenty připravují na praktické záležitosti i na vědecko-výzkumnou činnost; jedná 

se o přípravu pro druhý ročník a Research Paper Seminar.  

o Přijímací zkoušky sestávají z motivačního dopisu a předloženého projektu pro první semestr, on-line ústního 

pohovoru a prezentace. 

o Diplomová práce bude praktická (absolventský um. výkon) i teoretická (písemná). 

o Povinně volitelné předměty – skládají se ze stávajících předmětů a z předmětů nově vytvořených. Rozděleny 

do dvou oblastí (viz výše), povinnost absolvovat z každé skupiny dva předměty. Povinně volitelné předměty 

z 1. ročníku budou přesunuty do 2. ročníku jako předměty volitelné. Existuje záměr využít předměty i pro studijní 

program v českém jazyce a kompletní nabídka kurzů bude využívána pro studující ERASMUS+.  

o Průběžně jsou zpracovávány jednotlivé části akreditační žádosti, doplňují se požadavky pro přijetí uchazečů, 

profily absolventů. Hotové jsou předmětové listy. Personální karty jsou převzaty z akreditačního modulu, 

proběhne jejich zpřesňování. V nejbližší době bude akreditační spis předložen k technické kontrole rektorátu, 

poté bude oficiálně projednán v AS FaVU a schvalován v UR FaVU; 

 

Diskuze: 

o V. Vaněk: kapacitní limit kurzů, klasická výuka/workshop – J. Zálešák: kapacitní limit bude rozdělen mezi oba 

stud. programy. Výhledově bude zváženo častější vyučování předmětů. Forma klasické výuky je pro rozvrh 

vhodnější než workshop. 

o J. Polách: přihlášky uchazečů budou podávány do stud. programu nebo ateliéru? – J. Zálešák: přihlašování 

bude probíhat standardně do studijního programu, každý rok proběhne aktuální nabídka pedagogů, u nichž 

bude možné studovat. Do naprosté rovnosti se dostává funkce vedoucí*ho a asistenta*ky ateliéru. 

 

Do jednání se připojila on-line J. Kořínková. 

 

o V. Vaněk: termín projednání akreditačního spisu AS FaVU – J. Zálešák, F. Cenek: nyní se jedná 

o předběžné seznámení a možné zapracování případných připomínek ještě před samotným předložením spisu 

k projednání akad. senátem. AS FaVU obdrží od děkana FaVU do příštího zasedání oficiální žádost 
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o projednání akreditačního spisu. Během nadcházejícího týdne bude dokument s největší pravděpodobností 

předložen k revizi odboru studijních záležitostí VUT, současně lze materiály nasdílet i AS FaVU. Případné 

změny by byly senátu oznámeny.  

 

Senátoři AS FaVU poděkovali za detailní informace k akreditaci studijního programu. K. Bařina senátory vyzval, 

aby po předložení dokumentu podklady prostudovali a v případě potřeby si připravili připomínky. 

 

6.4   Připomínka k zápisu ze zasedání AS FaVU ze dne 21. 9. 2021, bod 4 (Projednání a schválení investic 
hrazených z Fondu reprodukce investičního majetku FaVU). Děkan – vzhledem k informacím z posledního 

akademického senátu dne 21. 9. 2021, kde neměl možnost být z důvodu souběžného konání kolegia rektora – 

by se rád krátce vrátil k bodu investicí hrazených z fakultního FRIMu. Na předminulém zasedání AS FaVU 

děkan informoval (2. 9. 2021, viz zápis) o důvodech pozdržení návrhu investic. Návrh a poznámky předsedkyně 

EK AS FaVU při schvalování investic ale podle něj diskuzi vracejí na začátek a děkan žádá senát, aby 

k harmonogramu i zpravidlování realizací investic zaujmul jasné stanovisko, neboť postup navrhovaný 

J. Kořínkovou považuje pro fakultu jako zbytečně rigidní a finančně zatěžující, protože neumožňuje realizovat 

na fakultě dlouholetou praxi s optimalizací investičních zdrojů (FRIM, CRP, grantové projekty, centralizované 

investice VUT ad.). Vzhledem k osobní nepřítomnosti J. Kořínkové a problémům se srozumitelností on-line 

přenosu zasedání bude otázka otevřena na příštím prezenčním jednání AS FaVU.  
 
7. Schválení termínu příštího řádného zasedání AS FaVU, K. Bařina 
Usnesení: Příští řádné zasedání AS FaVU se bude konat ve středu 10. 11. 2021, od 8.00 hod., prezenční 

formou v místnosti č. 325/U2, Údolní 244/53, Brno. 

Hlasování: pro: 9, proti: 0, zdržel se: 0, nepřítomen: 1, omluven: 1. Usnesení schváleno. 
 
 
 
 
Zapsala: Jana di Lenardo 

Schválili: Karel Bařina, předseda AS FaVU 

Vojtěch Vaněk, místopředseda AS FaVU – předseda KAP 

Natálie Sodomková, místopředsedkyně AS FaVU – předsedkyně SK 

 


	1. Schválení programu jednání dne 13. 10. 2021, K. Bařina;

